
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

w dniu 16 sierpnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

W związku z katastrofą ekologiczną na rzece Odrze, skutkującą całkowitą degradacją środowiska 

naturalnego, w szczególności bezprecedensowym wymieraniem ryb na całej długości rzeki, proszę 

o udzielenie następujących informacji. 

1. Czy powstał – a jeśli nie, to na jakim etapie są prace z tym związane – system ochrony wód 

opracowywany przez Departament Rybactwa w Państwowym Gospodarstwie Wodnym „Wody Polskie” 

(dalej zwanym „Wody Polskie”)? 

2. Czy w związku z wprowadzonym zakazem wędkowania, obejmującym w dniu 16 sierpnia 2022 r. 

obwody rybackie rzeki Odry nr 3, 4 i 5 na terenie województwa zachodniopomorskiego oraz Jezioro Portowe 

położone na Zaleskich Łęgach, między ramionami Regalicy i Odry Zachodniej, przewidywane są 

rekompensaty, w szczególności zwrot opłat rocznych poniesionych przez użytkowników z tytułu zawartych 

umów użytkowania obwodów rybackich? 

3. Czy w związku z katastrofą ekologiczną na rzece Odrze „Wody Polskie” planują wstrzymanie kontroli 

wykonywania umów użytkowania obwodów rybackich przez użytkowników obwodów rybackich rzeki Odry 

(m.in. Odra nr 2, Odra nr 1)? 

4. Czy w związku z katastrofą ekologiczną na rzece Odrze „Wody Polskie” planują zmiany zawartych 

umów użytkowania obwodów rybackich rzeki Odry, w szczególności w zakresie dokonywanych zarybień, 

nakładów rzeczowo-finansowych na zarybienia i ważności operatów rybackich, mając na uwadze, że 

zarybienia i prowadzenie gospodarki rybackiej są niemożliwe do czasu ustalenia, że rzeka jest bezpieczna? 

5. Czy w związku z katastrofą ekologiczną na rzece Odrze „Wody Polskie” opracowały wytyczne dla 

użytkowników obwodów rybackich, w szczególności w zakresie korzystania z wód i przeprowadzania 

zarybień? 

6. Jaką liczbą pracowników dysponuje Departament Rybactwa w „Wodach Polskich” i czy są to osoby 

wykwalifikowane, które gwarantują prawidłową i terminową realizację zadań? 

7. Czy planowane jest wprowadzenie działań systemowych w celu odbudowy zdegradowanego 

środowiska rzeki Odry? Czy działania te będą uwzględniać współpracę ze środowiskiem wędkarskim, 

w szczególności z Polskim Związkiem Wędkarskim? Kiedy można spodziewać się ewentualnych decyzji 

w tym zakresie? 

Z poważaniem 

Stanisław Gawłowski 


